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Souhrn významných legislativních událostí
29.9.2008 - 5.10.2008
Ostrá kritika na adresu českých soudů a soudců zazněla z úst předsedy vlády Mirka Topolánka
(ODS), který hovořil ke studentům plzeňské právnické fakulty na téma Reforma české justice. Sám
svůj příspěvek označil za poměrně kontroverzní a jeho větší část namířil hlavně proti soudcům, když
mimo jiné upozornil na jejich "absolutní moc" v určitých případech. Přestože diskutoval se studenty
fakulty, která nesmí nově přijímat doktorandy, popřál na závěr škole, ať si uchová svůj dobrý zvuk.

Vláda

1. října 2008

Vláda schválila dohodu o zapojení firem do protiraketové obrany
Dohodu o strategické spolupráci s USA v oblasti protiraketové obrany, známou jako rámcová
dohoda, dnes odsouhlasila česká vláda. Smlouva, která souvisí s možným umístěním radaru systému
na českém území, umožní zapojení českých vědeckých a průmyslových subjektů do dalšího vývoje
celého projektu protiraketového deštníku.

Vláda schválila dohodu o zapojení firem do protiraketové obrany
Dohodu o strategické spolupráci s USA v oblasti protiraketové obrany, známou jako rámcová
dohoda, dnes odsouhlasila česká vláda. Smlouva, která souvisí s možným umístěním radaru systému
na českém území, umožní zapojení českých vědeckých a průmyslových subjektů do dalšího vývoje
celého projektu protiraketového deštníku.

3. října 2008

Topolánek před studenty v Plzni kritizoval českou soudní moc
Ostrá kritika na adresu českých soudů a soudců zazněla dnes z úst předsedy vlády Mirka Topolánka
(ODS), který hovořil ke studentům plzeňské právnické fakulty na téma Reforma české justice. Sám
svůj příspěvek označil za poměrně kontroverzní a jeho větší část namířil hlavně proti soudcům, když
mimo jiné upozornil na jejich "absolutní moc" v určitých případech. Přestože diskutoval se studenty
fakulty, která nesmí nově přijímat doktorandy, popřál na závěr škole, ať si uchová svůj dobrý zvuk.

Poslanecká sněmovna

2. října 2008

Výbor nepodpořil žádný návrh na omezení poplatků u lékaře
Sněmovní výbor pro zdravotnictví dnes nepodpořil žádný návrh týkající se úpravy poplatků ve
zdravotnictví. Poslanci se nedokázali shodnout na žádném z návrhů, nepodpořili ani
sociálnědemokratickou novelu, která měla vybrané skupiny lidí od poplatků osvobodit. Neprošel ani
koaliční návrh, který přednesl poslanec ODS Boris Šťastný, ani návrh lidoveckého poslance Ludvíka
Hovorky. Všichni chtějí své návrhy vznést znovu při takzvaném druhém čtení ve sněmovně.

5. října 2008



Poslance čeká jednání o rozpočtu, radaru a přímé volbě prezidenta
Návrh státního rozpočtu, smlouvy o zřízení radarové základny v Brdech a dva návrhy na přímou
volbu prezidenta patří k bodům, které budou na říjnové schůzi řešit poslanci. Sněmovna se sejde v
úterý 21. října. Původně se měla sejít o týden dříve, ale kvůli volbám se schůze o týden odkládá.

Senát

3. října 2008

Senát možná bude o základně USA rozhodovat koncem října
Senát možná bude podobně jako sněmovna projednávat smlouvy o americké radarové základně v
Česku už na své schůzi koncem října. Rozhodoval by tak o nich až po senátních volbách, ale ještě v
předvolebním složení. Ani pozdější projednávání by však očekávané schválení obou smluv významně
neovlivnilo vzhledem k rozložení sil v Senátu.

Pozn.:

ÚS patrně v říjnu rozhodne o povinném členství v ČLK
29. září 2008 - Ústavní soud (ÚS) za dva týdny patrně zodpoví otázku, zda je povinné členství
činných lékařů v České lékařské komoře v souladu s ústavou. Soud svolal na 14. října veřejné jednání
o návrhu skupiny senátorů na zrušení sporného ustanovení zákona o lékařské, stomatologické a
lékárnické komoře, zjistila ČTK z úřední desky. Bývá zvykem, že soud v den jednání také vyhlásí
nález.

Justiční akademie otevřela bakalářské studium
29. září 2008 - Od počátku tohoto semestru mají studenti Justiční akademie možnost získat
vysokoškolské vzdělání. Škola dnes zahájila výuku na bakalářském programu, který má zajistit příliv
mladých lidí na soudy a státní zastupitelství. Absolventi akademie se budou moci uplatnit zejména na
pozicích vyšších soudních úředníků nebo vyšších úředníků státních zastupitelství. Novinářům to řekl
ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil.

Vesecká nařídila kontrolu práce elitních žalobců
30. září 2008 - Nejvyšší státní zástupkyně Renata Vesecká nařídila hloubkovou kontrolu práce
elitních žalobců, kteří mají na starosti vyšetřování nejzávažnějších hospodářských a úplatkářských
kauz. Vesecká si myslí, že jednotlivé případy praní špinavých peněz, korupce nebo rozsáhlé finanční
kriminality až příliš často končí fiaskem, například osvobozením hlavních podezřelých. O rozhodnutí
Vesecké informuje Právo.

Kárný senát zastavil řízení s Ivou Brožovou
30. září 2008 - Senát Nejvyššího soudu (NS) zastavil kárné řízení s předsedkyní NS Ivou Brožovou.
Kárnou žalobu podal ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil (ODS) kvůli údajným nesrovnalostem a
chybám v hospodaření soudu. Řekl to mluvčí NS Petr Knötig. Případ je v české justici výjimečný,
soudci vlastně rozhodovali o své nadřízené.

Prezident, poslanci i senátoři dostanou méně peněz
2. října 2008 - Kancelář prezidenta, poslanci i senátoři budou mít v příštím roce méně peněz ze
státního rozpočtu než letos. Nejvíc si pohorší horní parlamentní komora, dostane o téměř 18 milionů
méně. Naopak o téměř 197 milionů si polepší úřad vlády, jeho výdaje vzrostou v souvislosti s
předsednictvím Česka v EU. Vyplývá to z návrhu státního rozpočtu na příští rok. Platy zákonodárců
zůstanou v příštím roce stejné, zmrazila jim je loňská reforma. U státních úředníků se počítá v



nárůstem objemu peněz o 1,5 procenta.
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